
 
P r o t o k ó ł   Nr  XX/ 2008 

 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 9 października 2008r. w sali posiedzeń Urzędu 
Gminy w Zarszynie.  
 
  
Początek sesji - godz. 9.00     zakończenie - godz. 12.25 
 
Radni obecni : 
 
      1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Krzysztof Tomków       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej         
8. Ołowiańczyk Zygmunt     
9. Stączek Ryszard      
10. Szajna Anna         
11. Trygar Krystyna  
12. Węgrzyn Maria  

      13. Gierad Alfreda 
      14. Michalski Edward 
      15. Kuzianik Alicja 
 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Radni Rady Powiatu Sanockiego 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
  
 
Porządek obrad :  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Interpelacje radnych.  
5.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
   z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2008 r. 
7.Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i  ustalenia ich  
   przebiegu. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu gospodarowania mieszkaniowym 

         zasobem Gminy Zarszyn w latach 2008- 2012. 
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 9. Podjęcie  uchwały w sprawie upowaŜnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

    Społecznej w Zarszynie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji  
     publicznej. 
 10.Podjęcie uchwały w sprawie akceptacji realizacji projektów w ramach  Europejskiego 
     Funduszu Społecznego – Programu Operacyjnego Kapitał  Ludzki priorytet Nr IX 
     działanie nr 9.1, poddziałanie 9.1.2. 
 11.Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o zniesienie urzędowej nazwy  
      części wsi Pielnia „Za Dudyńcami”. 
 12.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy o oświadczeniach  
      majątkowych złoŜonych przez radnych i innych osób zobowiązanych do składania 
     takich oświadczeń.     
 13.Wolne wnioski i zapytania. 
 14.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
 15.Zakończenie sesji. 

        
Ad. 1.  Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny , który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady były 
zatem prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad. 2. Nie wniesiono propozycji zmian do ustalonego przez Przewodniczącego Rady Gminy 
porządku obrad.  
 
Ad. 3. Do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono Ŝadnych uwag. 
 
Ad. 4. W interpelacjach głos zabrała: 
- radna Alfreda Gierad , która zapytała o realizację Programu Integracji Społecznej, kto i w jaki 
sposób wybiera usługi do realizacji, czy są one wybierane komisyjnie oraz czy kaŜda miejscowość 
ma szansę na realizację złoŜonych ofert do w/w Programu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował radną, iŜ Wójt udzieli 
odpowiedzi  na złoŜoną interpelację  na dzisiejszej sesji lub w ciągu 21 dni od daty jej złoŜenia. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy z swojej działalności  
w okresie między sesjami,  a takŜe z działalności poszczególnych referatów  w Urzędzie Gminy. 
 
Nad złoŜonym sprawozdaniem w dyskusji głos zabrali : 
 
- Radna Alfreda Gierad zapytała,  czy w Urzędzie Gminy są odpowiedzialni pracownicy którzy na 
bieŜąco monitorują programy unijne z których moŜna pozyskać pozabudŜetowe środki na realizację 
niezbędnych działań na terenie gminy. 
 
- Wójt odpowiedział, Ŝe co jakiś  czas ogłaszane są konkursy w ramach poszczególnych programów 
i z zatrudnionych w Urzędzie Gminy pracowników powołany został zespół d/s koordynacji 
pozyskiwania środków z funduszy Unii Europejskiej. Członkowie tego zespołu odpowiedzialni są 
za monitorowanie, udział w szkoleniach  i aplikacje wniosków do poszczególnych programów. 
W miesiącu październiku br. będziemy składać kilka wniosków do realizacji z Programu RPO na 
działania oświatowe, w ramach Programu Polska-Słowacja i inne. 
 
- Sekretarz Gminy Andrzej Piotrowski dodał takŜe dodał, iŜ wymieniony przez Wójta „Zespół” nie 
zajmuje się nie  tylko  pozyskiwaniem środków finansowych na działalność bieŜącą gminy, ale 
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takŜe z myślą o przedsiębiorcach z terenu gminy zorganizowano dla nich szkolenie w ramach 
pozyskiwania środków z Regionalnego Programu Operacyjnego. 
 
Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem, 
uchwały  w sprawie zmian w budŜecie gminy Zarszyn na 2008 r.  
 
- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek dokonała analizy projektu uchwały po stronie 
dochodów i wydatków,  wymieniając na podstawie jakich umów, pism, decyzji te zmiany zostały 
wprowadzone. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, iŜ członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 8 października 2008r. pozytywnie 
zaopiniowali projekt zmian w budŜecie gminy Zarszyn na 2008 r przyjmując je jako potrzebne 
i zasadne.  
 
Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zaliczenia dróg do 
kategorii dróg gminnych. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi, 
Ŝe drogi gminne stanowią uzupełnienie istniejących w danej gminie sieci dróg powiatowych, 
wojewódzkich lub krajowych. Z reguły są to drogi o najniŜszych parametrach technicznych, słuŜące 
jedynie potrzebom lokalnym. Stanowią one własność samorządu gminy i gmina ma obowiązek 
łoŜenia na ich utrzymanie. Zaliczenie do kategorii dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady 
gminy po zasięgnięciu opinii zarządu powiatu. Uchwała o zaliczeniu drogi do kategorii dróg 
gminnych jest aktem administracyjnym o charakterze ogólnym, który dotyczy nieograniczonej 
liczby uŜytkowników, a zatem nie moŜe być  podejmowany w formie decyzji administracyjnej. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 8 października br. pozytywnie 
zaopiniowali projekt w/w uchwały nie wnosząc do niego Ŝadnych uwag. 
 
W dalszej dyskusji głos zabrali : 
- Sołtys Wiesław Józefczyk w swojej wypowiedzi podkreślił, i Ŝ nie wszystkie wnioskowane przez 
niego drogi na terenie Odrzechowej znalazły się w tym projekcie uchwały. Zasugerował, by   
wewnętrzna droga koło domu ludowego, która najbardziej ucierpiała podczas ostatnich 
intensywnych opadów  została uwzględniona do naprawy ze środków powodziowych. 
 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Bogusław Rakoczy wyjaśnił, iŜ wykazane w projekcie uchwały drogi  niektóre z nich,  składają się 
kilku działek. 
 
- Wobec braku dalszych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu.  
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Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie przyjęcia „Programu zagospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Zarszyn w latach 2008-2012”.  
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi, 
Ŝe zgodnie z ustawą o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy Rada Gminy 
uchwala na 5 lat wieloletni „Program gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy”. 
„Program” ten obejmuje w szczególności: prognozę dotyczącą wielkości stanu technicznego zasobu 
mieszkaniowego z podziałem na lokale socjalne i pozostałe lokale mieszkalne, analizę potrzeb 
remontów, zasady polityki czynszowej, sposób i zasady zarządzania lokalami i budynkami 
wchodzącymi w skład mieszkaniowego zasobu gminy, źródła finansowania gospodarki 
mieszkaniowej w kolejnych latach i opis innych działań mających na celu poprawę wykorzystania 
zasobu mieszkaniowego. Poprzedni „Program” opracowany był na lata 2002-2007. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 7 października br, dokonali 
analizy w/w projektu uchwały  w zakresie ilości i stanu technicznego lokali socjalnych. Sugerując 
jednocześnie,  by zgodnie z wykazem potrzeb remontowych zabezpieczyć w budŜecie gminy środki 
na ten cel i jednocześnie dąŜyć do wygospodarowania na terenie gminy,  chociaŜby  jeszcze  
mieszkania socjalnego. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i  Finansów  Pani Krystyna Tygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji na swym posiedzeniu w dniu 8 października 2008 r dokonali 
analizy omawianego projektu uchwały, proponując o jego przyjęcie. 
 
- Radny Andrzej Mindur wnioskował o ujęcie w w/w „Programie” do zasobu lokali mieszkalnych 
opuszczonego mieszkania w budynku starej Szkoły Podstawowej w Odrzechowej, . 
 
- Sołtys Wiesław Józefczyk oznajmił, Ŝe na obecną chwilę brak jest  w Odrzechowej  koncepcji 
zagospodarowania istniejących zasobów mieszkaniowych tj, mieszkania w starej szkole 
podstawowej i w domu kultury. Nie  było w tym temacie przeprowadzonej Ŝadnej rzeczowej 
dyskusji sugerując jednocześnie, by nie podejmować działań pochopnych działań na potrzebę 
chwili. Ponadto Sołtys stwierdził, iŜ istnieje moŜliwość zagospodarowania wolnego terenu ok. 
0,50 ha koło domu kultury z ewentualnym rozwaŜeniem pod budowę mieszkań socjalnych.  
 
- Radny Janusz Dębski zapytał , dlaczego remont lokalu socjalnego w budynku wiejskim 
w Długiem przewidziany jest na 2012 r , skoro on juŜ wymaga  poprawy stanu technicznego.  
Ponadto radny odniósł się do zagadnienia związanego z utworzeniem na terenie gminy przedszkola 
w istniejącym budynku po byłej lecznicy wet. w Posadzie Zarszyńskiej dodając jednocześnie,  
iŜ wcześniej czy późnej  problem ten będzie musiał być rozwiązany.  
 
- Wójt odpowiedział radnemu Andrzejowi Mindurowi, Ŝe opuszczone mieszkanie w budynku SP 
w Odrzechowej nie jest ujęte w „Programie”, gdyŜ były inne propozycje Dyrektora Szkoły na jego 
zagospodarowania  np. na utworzenie  izby pamięci, na harcówkę , na punkt lekarski. Dodał takŜe 
jeŜeli radni widzą potrzebę ujęcia tego mieszkania w zasobie lokali mieszkalnych to  „Program”ten  
naleŜałoby zdjąć z porządku obrad i dokonać w nim poprawek. 
Radnemu Januszowi Dębskiemu odpowiedział, Ŝe prawie wszystkie mieszkania socjalne wymagają 
bieŜącego remontu,  natomiast te wymagające większych nakładów finansowych przesunięto do 
realizacji na  dalsze lata ze względu na  brak wolnych środków budŜecie gminy. Wójt powiedział 
takŜe, iŜ z chwilą ukończenia realizacji priorytetowych zadań dla gminy podejmie działania mające  
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na celu  zwiększenie zasobu mieszkań socjalnych, których na terenie gminy  nie ma zbyt wiele. 
       
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 
Bogusław Rakoczy zaznaczył, iŜ zgodnie ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Zarszyn to wolne mieszkanie w SP Odrzechowa ujęte jest jako usługi 
oświatowe bez mieszkalnictwa. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie poprawkę radnego 
Andrzeja Mindura zgłoszoną do projektu uchwały. Za podjęciem poprawki głosowało 2 radnych, 
przeciw 10, wstrzymało się od głosu 3 radnych. Poprawka ta nie została przyjęta. 
 
- Przewodniczący Rady  Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Zarszyn w latach 
2008 – 2012”. Uchwała  podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 
14 radnych , 1 radnych wstrzymał się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 9.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie upowaŜnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie 
do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej.   
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały powiedział między innymi, Ŝe 
przekazanie do GOPS zadania przewidzianego w ustawie o pomocy osobom uprawnionym do 
alimentów , polegającego na podejmowaniu działań wobec dłuŜników alimentacyjnych , powinno 
nastąpić w oparciu o uchwałę  rady gminy na podstawie art. 39 ust.4 ustawy z dna 8 marca 1990 r 
o samorządzie gminnym. Zgodnie z powyŜszym przepisem, do załatwiania indywidualnych spraw 
z zakresu administracji publicznej, tj. postępowania wobec dłuŜników alimentacyjnych , rada gminy 
moŜe upowaŜnić Kierownika GOPS. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków poinformował, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 7 października br. dokonano analizy 
projektu uchwały. Członkowie komisji zaopiniowali go pozytywne. 
 
Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwały w sprawie upowaŜnienia Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie do załatwiania indywidualnych spraw  
z zakresu administracji publicznej. Uchwała ta podjęta została jednomyślne. W głosowaniu udział 
brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 10. Kolejny projekt uchwały dotyczył akceptacji realizacji projektu w ramach Europejskiego 
Funduszu Społecznego - Program Operacyjny Kapitał Ludzki priorytet Nr IX działanie  
nr 9.1,poddziałanie 9.1.2. 
 
Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe Szkoła 
Podstawowa  w Pielni wygrała w drodze konkursu projekt pt. „Szkoła Lepszego Startu” złoŜony  
w ramach Poddziałania 9.1.2.Działania 9.1. Priorytetu  IX PO KL.  Na realizację projektu została 
przyznana kwota w wys. 118 066,78 zł, która  w 100% zostanie  pokryta ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego.W związku z powyŜszym zgodne z wytycznymi Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki oraz ustawą o finansach publicznych  i ustawą  o samorządzie gminnym Rada 
Gminy podejmuje uchwałę zatwierdzającą  realizację projektu, poniewaŜ projekt ten jest 
realizowany przez jednostkę budŜetową gminy, a takŜe uchwała ta jest niezbędna przy podpisaniu  
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umowy na realizację w/w projektu.  
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku  Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, iŜ członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 
W dyskusji głosów nie zabierano. 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie akceptacji realizacji projektu w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego -Program 
Operacyjny Kapitał Ludzki priorytet Nr IX działanie nr 9.1,poddziałanie 9.1.2.Uchwała podjęta 
została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę. 
 
Ad. 11. Po wznowieniu obrad  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 
dyskusję nad projektem uchwał w sprawie wystąpienia z wnioskiem o zniesienie urzędowej nazwy 
części wsi Pielnia ”Za Dudyńcami”. 
 
- Sekretarz Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między 
innymi, Ŝe w wykazie nazw miejscowości na terenie gminy Zarszyn w stosunku do wykazu 
urzędowych nazw miejscowości w Polsce, wprowadzonym zarządzeniem z dnia 10 lipca 1980 r  w 
sprawie ustalenia wykazu miejscowości,występuje rozbieŜność dotycząca  nazwy „ Za Dudyńcami” 
której brak jest w wykazie gminy,  a w Wykazie Urzędowym figuruje jako część wsi Pielna. 
W związku z tym, Ŝe nazwa ta nie jest  uŜywana przez mieszkańców,  nie istnieje na dostępnych 
mapach, a takŜe po przeprowadzeniu konsultacji z mieszkańcami i podjęciu stosownej uchwały 
zebrania wiejskiego,  Sekretarz omówił tok postępowania z dokumentacją w powyŜszej sprawie 
poprzez wystąpienie do Wojewody, Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji  
i zaproponował przyjęcie  omawianego projektu uchwały. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił , Ŝe stosownie do uchwały zebrania wiejskiego członkowie Komisji równieŜ 
wyrazili pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 
 
- Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wystąpienia z wnioskiem o zniesienie urzędowej nazwy części wsi Pielnia 
”Za Dudyńcami”. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.   
 
Ad. 12. W dwunastym  punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, Ŝe 
zgodnie z art. 24 h ust. 1 pkt. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o samorządzie gminnym, który mówi 
Ŝe podmiot dokonujący analizy oświadczeń majątkowych w terminie do 30 października kaŜdego 
roku przedstawia Radzie Gminy informację o złoŜonych oświadczeniach majątkowych przez 
radnych i inne osoby zobowiązane do składania takich oświadczeń.  
Jako pierwszy powyŜszą informacje przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 
Konieczny  , który omówił zagadnienia związane z dokonaną analizą oświadczeń majątkowych 
radnych. Wójt Gminy złoŜył informację o oświadczeniach majątkowych składanych przez 
kierowników jednostek organizacyjnych i innych osobach wydających decyzje w jego imieniu. 
Zarówno Przewodniczący Rady Gminy jak i Wójt Gminy oświadczyli, Ŝe nie stwierdzili raŜących  
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uchybień w wypełnianych oświadczeniach majątkowych.  
PowyŜsze informacje, Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy stanowią załącznik do 
protokołu.  

 
Ad. 13.  W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 
 
- Radna Krystyna Trygar : 
-  w sprawie zabezpieczenia w budŜecie gminy na 2009r. środków finansowych celem 
przygotowanie parkingu przy  budynku Urzędu Gminy, 
- zaproponowała przeniesienie w inne miejsce  kontenera i pojemników na odpady ustawionych na 
parkingu obok  budynku Urzędu Gminy, 
- zapytała o moŜliwość złoŜenia wniosku do programu z funduszu norweskiego celem pozyskania 
środków na renowację parku w Posadzie Zarszyńskiej,  
- kolejny raz zwróciła uwagę na wyremontowanie lub rozbiórkę kilku niezamieszkałych 
rozwalających się drewnianych domów, budynków gospodarczych w Posadzie Zarszyńskiej 
i Zarszynie,  które  nie przyczyniają się do właściwego wyglądu estetycznego tych miejscowości  
i zagraŜają bezpieczeństwu publicznemu,  
- zapytała o moŜliwość pozyskania z programów unijnych środków finansowych niezbędnych do 
utworzenia na terenie gminy przedszkola, proponując wyremontowanie w tym celu budynku po 
byłej lecznicy wet. w Posadzie Zarszyńskiej, 
- radna kolejny raz zwróciła się z prośbą  do radnych  Rady Powiatu Sanockiego z podjęcie pilnych, 
niezbędnych działań w celu wyremontowania zniszczonej nawierzchni drogi , chodników 
i mostków na drodze powiatowej w Posadzie Zarszyńskiej w kierunku Odrzechowej. 
 
- Radny Wojciech Niemiec wnioskował w sprawie : 
- zlikwidowania dwu powstałych osuwisk na drodze powiatowej Długie – BaŜanówka, które 
zagraŜają bezpieczeństwu przejeŜdŜających tą drogą,  
-  ponownie wnioskował do radnych Rady Powiatu Sanockiego o przeprowadzenie remontu drogi 
powiatowej w BaŜanówce biegnącej obok budynku remizy OSP , a  takŜe do Wójta o przystąpienie 
do prac  udroŜnienia odwodnienia przy budynku domu ludowego w tej miejscowości. 
 
- Sołtys Franciszek Gajewski stwierdził, iŜ na terenie gminy w niektórych miejscowościach ma 
miejsce handel obwoźny, gdzie przed  domami odbywa się sprzedaŜ chleba i innych artykułów 
spoŜywczych. Poprosił o zainteresowanie się tą sprawą poprzez sprawdzenie czy przewoźnicy ci 
posiadają stosowne pozwolenia  na tę działalność. 
Drugi wniosek sołtysa dotyczył przeprowadzenia remontu drogi rolniczej w Zarszynie biegnącej od 
restauracji”Galicja” w kierunku BaŜanówki. 
 
-Radny Zygmunt Ołowiańczyk podziękował Wójtowi za połoŜenie dywanika asfaltowego na  
drodze gminnej łączącej Pielnię z przysiółkiem Mroczkówki. 
Następnie wnioskował w sprawach : 
- rozwaŜenia moŜliwości przebudowy drogi gminnej w Pielni łączącej drogę powiatową Pielnia -
Długie z drogą krajową Nr 28 – rejon Zespołu Szkół w Nowosielcach, 
- wykonania remontu drogi powiatowej na odcinku  ok. 120 m relacji Pielnia-Nowosielce- Długie – 
skrzyŜowanie z drogą powiatową Pisarowce- Nowotaniec, a skrzyŜowaniem z drogą gminną 
w rejonie Szkoły Podstawowej w Pielni, 
- przystąpienia do wykonania remontu dróg dojazdowych do pól w Pielni zniszczonych podczas 
ostatnich intensywnych opadów deszczu, 
- przyznania w budŜecie gminy środków na wyposaŜenie budowanej szatni sportowej w Pielni. 
 



8 
 
- Radna Anna Szajna: 
- zadała pytanie dotyczące wykonania zasilania energetycznego nowo wybudowanych 
sygnalizatorów ostrzegawczych zlokalizowanych w obrębie dwóch przejść dla pieszych w ciągu 
drogi krajowej Nr 28 w Nowosielcach. 
- Następnie  radna  stwierdziła , skoro nie udało się ukończyć budowy  sali gimnastycznej 
w Nowosielcach wybudowano jedynie  fundamenty  w związku z tym zapytała, czy istnieje 
moŜliwość ich wykorzystania  pod budowę gminnego przedszkola  w tej miejscowości.  
Zdaniem radnej ta lokalizacja  wydaje się  najodpowiedniejsza w gminie.  
 
- Radny Janusz Dębski zapytał, czy  złoŜony został wniosek na przebudowę drogi gminnej Długie – 
Pielnia. 
 
- Sołtys Wiesław Józefczyk na wstępie podziękował za wykonanie nawierzchni drogi gminnej 
w dolnej części wsi Odrzechowa. Następnie Pan Józefczyk wypowiedział się w imieniu Lokalnej 
Grupy Działania mówiąc,  iŜ na obecną chwilę sprawa budowy i funkcjonowania przedszkoli to nie 
tylko zadanie dla samorządu, lecz takŜe dla powstałego na terenie Gminy Stowarzyszenia Lokalna 
Grupa Działania „Dorzecze Wisłoka”. Dodał jednocześnie, iŜ niektóre Stowarzyszenia prowadzą 
szkoły i przygotowują się do prowadzenia przedszkoli. 
 
- Radna Alfreda Gierad zapytała czy w obecnej sytuacji , gdy w budŜecie gminy brak jest własnych 
środków na budowę tradycyjnego oświetlenia ulicznego w Odrzechowej , czy ewentualnie 
miejscowość ta brana jest  pod uwagę w przygotowywanej koncepcji  budowy oświetlenia 
hybrydowego na terenie gminy. 
 
Ad. 14. Odpowiedzi na wolne wnioski  i zapytania udzielili : 
- Kierownik Referatu Oświaty Kultury i Zdrowia Pani Bogumiła Bętkowska odpowiadając na 
zgłoszoną interpelację radnej Alfredy Gierad szczegółowo omówiła zasady działania Programu 
Integracji Społecznej zwracając szczególną uwagę na sposób i rodzaj ogłaszania ofert , a takŜe na 
realizację i rozliczanie  zadań w oparciu o plan działania. 
W uzupełnieniu wypowiedzi Zastępca Wójta powiedział, Ŝe wszystkie złoŜone do PIS wnioski 
przez poszczególne sołectwa , organizacje i jednostki budŜetowe przeszły weryfikację przez 
powołaną  do tego celu komisje konkursową, która dokonała obiektywnej oceny ofert składanych  
w ramach Programu Integracji Społecznej. Te przyjęte przez Komisję oferty będą na bieŜąco 
zgłaszane do realizacji. Do tej pory był to tylko wstęp i zrealizowano  jedynie 2 oferty , natomiast  
większość tych działań będzie  wdroŜona do realizacji  w 2009 r.   
 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Pan Bogusław Rakoczy odpowiedział: 
- Radnej Krystynie Trygar , Ŝe nie ma obecnie  podstaw prawnych, aby zmusić właścicieli posesji 
do rozbiórki bądź wyremontowania rozwalających się budynków, 
- w sprawie remontu drogi, chodników i mostków na drodze powiatowej w Posadzie Zarszyńskiej 
były prowadzone rozmowy z Zarządem Dróg Powiatowych w Sanoku, wystosowane zostały w tej 
sprawie pisma i cały czas oczekujemy na realizację tych  zadań ze strony Powiatu Sanockiego, 
 
- Radnemu Wojciechowi Niemcowi, Ŝe w sprawie remontu drogi powiatowej w BaŜanówce 
wysłane zostały pisma do Zarządu Dróg Powiatowych w Sanoku. 
 
- Sołtysowi Gajewskiemu , Ŝe być moŜe w przyszłym roku wytypowany zostanie do realizacji  
z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych remont drogi rolniczej w Zarszynie. 
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- Na dalsze wnioski i zapytania Wójt odpowiedział: 
- Radnej Krystynie Trygar, Ŝe być moŜe w Programie „Odnowa Wsi” uda się pozyskać środki na 
urządzenie  parkingu  obok budynku Urzędu Gminy oraz na kompleksowe zagospodarowanie 
mienia gminy na terenie Zarszyna. 
- Na obecnym etapie nie ma moŜliwości pozyskania środków finansowych z funduszu norweskiego 
na renowację parku w Posadzie Zarszyńskiej. Wójt stwierdził  jednocześnie, Ŝe być moŜe  na 
realizację powyŜszego zadania dostępne będą inne programy. 
- Na wniosek radnej Krystyny Trygar dotyczący utworzenia w  Posadzie Zarszyńskiej przedszkola 
w budynku byłej lecznicy wet. Wójt odpowiedział, Ŝe jego zdaniem najlepszym rozwiązaniem 
byłoby wybudowanie na terenie gminy nowego przedszkola, które będzie spełniać wszystkie 
wymagane standardy. Obecnie na rynku dostępne są programy unijne do których wspólnie 
z Stowarzyszeniem LGD”Dorzecze Wisłoka”moŜna składać wnioski na realizację tego typu 
zadania. Następnie Wójt stwierdził,  iŜ na pewno w najbliŜszej przyszłości będziemy musieli zająć 
się  tym tematem i jednocześnie wyraźnie zaznaczył,  Ŝe w sprawie lokalizacji przedszkola musi 
zostać podjęta jednoznaczna decyzja. 
 
- Sołtysowi Gajewskiemu Wójt odpowiedział, Ŝe jedynie policja moŜe dokonać kontroli legalności 
obwoźnej sprzedaŜy w niektórych miejscowościach gminy i sprawa ta została zgłoszona 
Komendantowi  Komisariatu Policji w Besku. 
 
- Radnemu Zygmuntowi Ołowańczykowi, Wójt odpowiedział, Ŝe w ramach opracowywanej 
koncepcji budowy zbiornika retencyjnego w Pielni przez Podkarpacki Zarząd Melioracji                   
i Urządzeń Wodnych w Rzeszowie  zaplanowany został równieŜ remont drogi gminnej w Pielni  
na granicy z Nowosielcami.  
 
-  w sprawie wnioskowanych do naprawy dróg rolniczych w Pielni, Wójt odpowiedział radnemu 
Ołowiańczykowi, Ŝe poprawa stanu nawierzchni tych dróg realizowana jest  z Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych i w miarę  posiadanych środków te drogi będą naprawiane. 
 
-  w sprawie  przyznania środków finansowych na wyposaŜenie budowanej szatni w Pielni  Wójt 
odpowiedział, Ŝe w obecnej chwili nie ma wolnych  środków na ten cel. 
 
- Radnej Annie Szajna Wójt odpowiedział, iŜ budowa sygnalizatorów realizowana jest przez 
Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych  i Autostrad Rejon Lesko i dotychczas GDDKiA nie zwracała 
się do Gminy Zarszyn o wykonanie przyłączy energetycznych do zasilania sygnalizatorów. 
- sprawa wykorzystania istniejących fundamentów pod niedoszłą budowę sali gimnastycznej 
w Nowosielcach Wójt odpowiedział, iŜ jest to temat do przemyślenia. 
 
- Radnemu Januszowi Dębskiemu Wójt odpowiedział, Ŝe do Regionalnego Programu Operacyjnego 
został złoŜony wniosek na przebudowę drogi gminnej Długie-Nowosielce-Pielnia Nr 2206R, gdzie 
prawdopodobnie w pierwszym etapie uzyskał pozytywną ocenę. 
 
- Na zapytane radnej Alfredy Gierad Wójt odpowiedział, Ŝe są juŜ  przygotowane projekty i jest 
pozwolenie na budowę oświetlenia drogowego w Odrzechowej i Posadzie Zarszyńskiej i dobrze 
byłoby je wykorzystać pod te inwestycje. Przygotowywania obecnie koncepcja oświetlenia 
hybrydowego jest opracowaniem autorskim i projektant  na pewno nie skorzysta z obecnie 
posiadanej dokumentacji. Na zakończenie Wójt stwierdził, iŜ chciałby aby w Odrzechowej 
i Posadzie Zarszyńskiej wybudowane zostało tradycyjne oświetlenie drogowe zgodnie  
z opracowanymi projektami, pozostaje tylko kwestia pozyskania środków na ten cel.  

 



10 
 
Ad. 15. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach  ogłosił dwudziestą  sesję Rady Gminy 
Zarszyn  w bieŜącej kadencji za zamkniętą. 
 
 
Protokołowała:           Przewodniczący 
Irena Kasza       Rady Gminy Zarszyn 
        mgr Janusz Konieczny 
 
  


